
 

Geachte voorzitter, leden van de raad, aanwezigen, toehoorders thuis 

 

Vandaag is een belangrijke dag in ons politiek jaar, onze Algemene Beschouwingen bij de 

behandeling van de begroting. In deze raadsperiode zijn we nu ruim 2,5 jaar onderweg. Het lijkt nog 

zo vers, maar toch zijn er over 16 maanden alweer verkiezingen voor de gemeenteraad. Een goed 

moment om stil te staan bij de speerpunten zoals we die als VVD-fractie hebben gesteld aan het 

begin van deze raadsperiode. Het is een moment van reflectie, maar zeker ook een moment om 

vooruit te kijken naar wat we in het vervolg van deze raadsperiode nog willen bereiken. 

 

Ik zeg willen, maar ik bedoel zeker ook kunnen, want de begroting laat helaas weinig ruimte voor 

ambities, integendeel. Nadat het al een aantal jaren een uitdaging is gebleken tot een sluitende 

begroting te komen, is dat in de voorliggende begroting helaas niet meer gelukt, en dat is voor het 

eerst in Waalre. Ten tijde van de Kadernota was de VVD op dit punt kritisch. Voor ons is en blijft een 

sluitende begroting een belangrijke randvoorwaarde bij het solide financieel beleid, waarmee ik het 

eerste speerpunt meteen genoemd heb. 

 

Inmiddels is echter ook wel duidelijk dat er dit jaar geen andere mogelijkheid was. Ondanks dat we 

onze inwoners en ondernemers het komend jaar toch weer een forse OZB verhoging van 7,5% (+ 

indexatie) vragen. De VVD blijft pal staan voor zo laag mogelijke woonlasten, een van onze 

speerpunten. Maar onze conclusie is dat deze OZB verhoging in de huidige situatie onontkoombaar 

is.  

 

Dit zeg ik in de wetenschap dat naast de OZB verhoging er serieuze aandacht is geweest voor  

bezuinigingen en ombuigingen, en significante inspanningen om grip te krijgen op de hoge kosten 

voor jeugdhulp en de huishoudelijke hulp Wmo. In het bijzonder noem ik graag de taskforce Sociaal 

Domein, waarvan we hopen de eerste effecten het komend jaar te mogen waarnemen. Maar ik 

noem zeker ook het aanpassen van de verdeelsleutel voor de kosten voor het Plusteam aan de 

werkelijke verdeling van de door het Plusteam geleverde jeugdhulp tussen Waalre en Geldrop-

Mierlo, een onderwerp dat de VVD de afgelopen jaren meerdere malen geagendeerd heeft. Goed te 

zien dat hier nu eindelijk doorgepakt is, met als resultaat een flinke besparing voor Waalre.  

 

Wat ons betreft laten deze acties onze inwoners en ondernemers zien dat de gemeente Waalre 

serieus werk maakt om de uitgaven te beperken, en daarmee valt de OZB stijging uiteindelijk te 

billijken. Er is op dit moment simpelweg geen ruimte om onze (wettelijke) taken uit te voeren zonder 

de lasten verder te verhogen. 



 

 

Een belangrijk speerpunt blijft de woningbouw. Er gebeurt veel in Waalre, zowel grootschalig in 

Waalre-Noord als kleinschalig, bijvoorbeeld in de Molenstraat, bij de Meiboom of het CPO-project De 

Bleeck. Maar het is niet genoeg, de vraag naar woningen in Waalre blijft onverminderd groter dan 

het aanbod.  

 

We hebben al veel in gang gezet; als we zien hoeveel projecten we aanjagen dat mogen we daar best 

een keer trots op zijn. Maar toch is het nog niet genoeg, en wat ons betreft gaat het bouwtempo 

verder omhoog. Nu denk ik niet dat we zo ver moeten gaan om als gemeente zelf vakmensen aan te 

nemen om woningen te gaan bouwen. Maar laten we wel ruimte geven aan het college om 

maatwerk te leveren in de procedures voor nieuwbouw, zodat nieuwe woningen zo snel mogelijk 

beschikbaar kunnen komen en de doorstroming bevorderd wordt. (Motie D66 past hier wat ons 

betreft in ieder geval niet in)  

 

Daarbij vragen we ook speciale aandacht voor ouderen, die vanuit hun eengezinswoning misschien 

wel zouden willen doorstromen naar een nultredenwoning of zorgwoning in een van de dorpscentra, 

nabij alle voorzieningen, maar die nu blijven zitten omdat passend aanbod eenvoudigweg ontbreekt. 

Wat de VVD betreft een aandachtspunt. Een mooi voorbeeld van een locatie waar we passend 

aanbod kunnen realiseren is De Hoevenakkers in Waalre-dorp. Laten we daar vaart mee maken. 

 

Een VVD speerpunt dat ik toch graag wil noemen is veiligheid. Fijn wonen in Waalre betekent ook 

veilig wonen in Waalre. Boa’s en politie die zichtbaar zijn op straat en in het buitengebied dragen bij 

aan een gevoel van veiligheid. Maar helaas, al bij de kadernota werd duidelijk dat onze wens voor 

extra boa capaciteit, zoals vorig jaar ingevuld, niet verlengd kan worden. Enerzijds begrijpelijk 

vanwege de kosten daarvan. Aan de andere kant maken wij ons zorgen dat de handhaving straks 

toch weer onvoldoende zichtbaar is, of het nu gaat om aanpak van verkeersoverlast of crossmotoren 

of loslopende honden in het buitengebied. Wij zullen dit komend jaar in ieder geval met aandacht 

volgen en onze wens voor extra boa capaciteit opnieuw inbrengen als daar aanleiding toe is. 

 

Tot slot wil (ook) ik even aandacht geven aan onze wegen en openbare ruimte. De vele 

werkzaamheden springen in het oog, en niet altijd in positieve zin. Het is frustrerend om lang te 

moeten wachten om bij de nieuwe rotonde de Eindhovenseweg op te kunnen rijden, of als je 

woonstraat ineens als omleidingsroute gebruikt wordt.  Maar dit alles is tijdelijk; we maken flink wat 

meters en hebben er vertrouwen in dat de ombouw van de Eindhovenseweg inderdaad volgens 

planning voor het eind van het jaar afgerond wordt. Dan kunnen onze inwoners ook met de auto 



 

weer makkelijk en vlot van A naar B komen. Voor fietsers en voetgangers is de oversteek van de 

Eindhovenseweg bij Den Hof in ieder geval nu al een grote verbetering. 

 

En terwijl onze doorgaande wegen zijn of worden aangepakt, ligt er voor de toekomst zeker nog een 

opgave in de wijken. Te veel (woon)straten, stoepen en ook fietspaden in Waalre liggen er niet goed 

bij. Ook wij vragen ons daarom af of het college er verstandig aan doet, de geplande integrale 

wijkaanpak uit te stellen. Een keuze die gemaakt is om de meerjarenraming in ieder geval in 2028 

weer positief te krijgen, maar die we in het licht van de meest recente financiële informatie 

misschien toch kunnen heroverwegen. De VVD denkt daar graag over mee.  

 

Zodat we met zijn allen er voor zorgen dat Waalre die beste woongemeente van Brabant blijft ! 

 

Dank u wel. 

 

 

 


